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Mostanában sok jó hírről 
számolhat be iskolánk történe-
lem munkaközössége. A dol-
gos hétköznapok mellett tanu-
lóink rendre előkelő helyen vé-
geznek történelmi-művelődés-
történeti versenyeken. Már ha-

gyománnyá vált a jó szereplés 
az OM által támogatott, „Mit 
ránk hagytak a századok” or-
szágos művelődéstörténeti csa-
patversenyen. A verseny há-
rom fordulós, a második fordu-
ló még az iskolákban zajlik, az 
érettségi szabályok szerint. Eb-
ben a fordulóban még két csa-
patunk szerepelt, a Rágyansz-
ki György, Luptovics Tamara, 
Huszár Levente összeállítású 
csapat sajnos nem jutott tovább 
(felkészítőjük Varsányi Gyula). 
A Csenkei Soma, Molnár Bene-
dek, Nagy Sándor alkotta csa-
patunk a hatvani szóbeli döntő-
be jutott, mint negyedik helye-
zett. A döntőben kiélezett küz-
delemben, végül nem sikerült 
dobogóra állni, de a megtartott 
negyedik hely értékét mutatja, 
hogy többek között a pannon-
halmi bencések csapatát utasí-
tották maguk mögé (felkészítő-
jük Molnár Béla). 

E csapat két tagja képviselte 
iskolánkat a 9-10. osztályosok 
Országos Savaria Történelem 
Versenyén. Molnár Benedek 
első (felkészítő Stafira Árpád 
és Molnár Béla), Nagy Sándor 
második helyezést ért el (felké-
szítő Molnárné Tóth Katalin és 
Molnár Béla). A magas pont-
számmal elért első helyezés az 
országos döntőbe is kvalifikál-
ta tanulónkat, a nagyon előke-
lő harmadik helyen. A verseny 
döntőjére a hónap végén, Szom-
bathelyen kerül sor. 

A kisebbek is szépen helytáll-
tak a 7-8. osztályosok történe-
lem versenyén. A megyei dön-
tőben Grivalszki Péter 12., Ka-
rakas István 15. helyezést ért el, 
a negyvenfős mezőny többségét 
maga mögé utasítva (felkészítő 

Vajdások az országos döntőben: Csenkei Soma, 
Molnár Benedek, Nagy Sándor

Történelmi tettek
Molnárné Tóth Katalin).

A napokban is kaptunk jó 
hírt: Luptovics Tamara, Rá-
gyanszki György, Varnyu Il-
dikó összetételű csapatunk a 
második – Sárospatakon meg-
rendezett – fordulóba jutott, a 

„ Mag ya r n a k 
lenni büszke 
gyönyörűség” 
elnevezésű ma-
gyar történel-
mi versenyen 
(felkészítőjük 
Varsányi Gyu-
la). A „sűrű” 
mezőnyre utal, 
hogy másik 
Uhljar Péter, 
Tóth Péter Pet-
rov Péter al-
kotta csapa-
tunk (felkészí-
tő Molnárné 

Tóth Katalin és Tóthné Lipták 
Erzsébet), csak néhány ponttal 
maradt le a döntőről, közel más-
félszáz csapatot megelőzve. 

A fenti teljesítmény kö-
zös örömünk, mert kollégáink 
gyakran nyújtanak egymás-
nak szakmai segítséget a felké-
szítésben. Reményeink szerint 
még további szép eredmények-
ről számolhatunk be.

Rágyanszky István, igazgató 

Pénzt nem, tanácsot ajánlott 
dr. Molnár Lajos egészségügyi 
miniszter a Körös- Szögi Kis-
térség Többcélú Társulása szá-
mára, válaszul a hozzá intézett 
kérésre. A társulás elnöke, Ba-
bák Mihály Szarvas polgár-
mestere, országgyűlési képvi-
selő múlt év október elején kül-
dött levelében beszámol Szar-
vas és a környező települések 
szakorvosi ellátásának helyze-
téről, valamint a kistérség te-
lepülésének tervéről, a végle-
ges megoldásul szolgáló Integ-
rált Kistérségi Egészség Cent-
rum létrehozásáról. Tájékoz-
tatja a minisztert arról, hogy 
a terv megvalósításához az Új 
Magyarország Fejlesztési Terv 
megfelelő pályázatán kívánnak 
részt venni. A szükséges tervek 
elkészítéséhez 10 millió forint 
támogatást kér, miután – mint 
írja – erre sem a társulásnak, 
sem a társulást alkotó forráshi-
ányos, esetenként már eladóso-

Pénz helyett információ
dott településeknek nincs jelen-
leg forrása.

A 2007. február 28-iki kelte-
zésű válaszában a miniszter tá-
jékoztat arról, hogy az Új Ma-
gyarország Fejlesztési Tervben 
megfogalmazott egészségügyi 
intézkedések között a kistérsé-
gi járóbeteg-szakellátási köz-
pontok fejlesztése az ágazat fej-
lesztési tervei között prioritást 
élvez. Felhívta a figyelmet arra, 
hogy (mint Szarvason) a gazda-
sági társaságként működő pá-
lyázóknak a támogatás mértéke 
50-70 százalék között mozog-
hat. A pályázathoz szükséges ta-
nulmányok és tervek elkészíté-
séhez szükséges források bizto-
sításával kapcsolatosan jelenleg 
biztató információkkal nem tud 
szolgálni a miniszter. Erre vonat-
kozóan az ágazat jelezte és meg-
kezdte a tárgyalásokat a Nemzeti 
Fejlesztési Ügynökséggel, de fel-
vetett kérdésükre egyértelmű vá-
laszt még nem kaptak.

Élénk levelezést folytatott az 
utóbbi hónapokban Babák Mi-
hály Szarvas polgármestere az 
Égáz-Dégáz Zrt.-vel. A város 
vezetője a lakosság panaszait, 
kéréseit továbbította a gázszol-
gáltató felé, megtoldva azo-
kat személyes érvelésével. Azt 
kérte, hogy a szolgáltató állít-
sa vissza a városban korábban 
működő ügyfélszolgálati iro-
dáját, hogy az itt lakók hely-
ben kapjanak megfelelő tájé-
koztatást, intézhessék a gáz-
ár számlázással kapcsolatos 
ügyeiket. A polgármesterhez 
érkező panaszok, jelzések sze-
rint ugyanis a telefonos ügyfél-
szolgálat túlterhelt, különösen 
az idős emberek számára jelent 
nehézséget, hogy csak Szege-
den tudják személyesen intéz-
ni ügyeiket. 

Következő levelében a pol-
gármester újra szorgalmaz-
za, hogy legalább információ-
nyújtás szintjén adjanak módot 
a helyi ügyintézésre. Felveti, 
hogy a gázár támogatási ké-
relmek elbírálása után szapo-
rodtak meg a fogyasztók prob-
lémái, mivel az előző időszak 

fogyasztása alapján kalkulált, 
magas összegű számlákat so-
kan egyszerűen nem tudják ki-
fizetni, szeretnének mindig az 
aktuális, valóságos fogyasz-
tásuknak megfelelően fizetni. 
Szóvá tette a szolgáltató vála-
szának elmaradását is a pol-
gármester, mire az hamarosan 
megérkezett. 

A Zrt. válasza összefoglalva 
arról szól, hogy a fogyasztói 
megkeresések jelentős meg-
növekedése átmeneti, a gázár 
emelkedéséből, illetve a gázár 
támogatási kérelmek elbírálá-
sából adódik. A meglévő ügy-
félszolgálati irodáikban átszer-
vezték, bővítették a személyes 
és telefonos ügyfélszolgálatot, 
éppen ezért nem tudnak ezek-
ről a helyekről erőforrásokat el-
vonni újabb irodák nyitásához. 
Mint írják: „Normál  ügyviteli 
körülmények között a közpon-
tosított telefonos ügyfélszolgá-
lat és a területileg illetékes Bé-
késcsabai Ügyfélszolgálati iro-
dánk hatékonyan és ügyfeleink 
számára elfogadható színvo-
nalon képes kezelni az Égáz-
Dégáz Zrt. szolgáltatási terüle-

téről befutó fogyasztói megke-
reséseket.”

Babák Mihály azonban ha-
marosan újabb levéllel fordult 
az Égáz-Dégáz Zrt.-hez. Ebben 
arra hívja fel a figyelmüket, 
hogy lehetőség szerint az ügy-
intézési határidőn belül szíves-
kedjenek válaszolni a hozzájuk 
eljuttatott, gázfogyasztással 
kapcsolatos kérelmekre. Ismét 
leírja, hogy nagy szükség len-
ne Szarvason a személyes ügy-
intézés lehetőségére, annál is 
inkább, mivel az emberek nem 
tudják elintézni ügyeiket a cég 
telefonos ügyfélszolgálatán ke-
resztül. Mellékelte a szarvasi 
lakosok részéről érkezett újabb 
leveleket, melyek kérelmeket 
és a szolgáltató ügyintézésé-
vel kapcsolatos véleményeket 
tartalmaznak. Március 19-én 
kelt levelét a következőképpen 
zárja Babák Mihály: ”Kérem 
fogadják megértéssel a türel-
metlen és kétségbeesett embe-
rek észrevételeit és tegyék meg 
a szükséges korrekciókat a nö-
vekvő elégedetlenség vissza-
szorítása érdekében!”

Szarvas ügyfélszolgálati irodát akar
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